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Vážení a milí, 

 
od posledního vydání krupských Střípků se událo několik věcí, 

které stojí za zvěčnění v obecním časopise.  

Začátkem září nastoupil na volné místo zaměstnance obce Víťa 

Blažek z Údolí. Je to usměvavý mladý muž, samostatný, 

pracovitý a velice zručný. Chtěl bych mu tímto popřát hodně sil a 

pevné zdraví. Takového pomocníka se budeme snažit si v našich 

řadách udržet. 

Po celé léto probíhala údržba a opravy komunikací. Před 

Královými se opravoval propustek, který byl často zanesený, měl 

narušené stěny a hrozilo propadnutí vozovky. Jeden den uzavírky 

proběhlo vyhrabání a oprava propustku, o pár dnů později se 

během půldne položil asfalt.  Vše se stihlo ještě o prázdninách za 

minimálního provozu. K propustku se zároveň přes silnici 

přiložila vodovodní přípojka k č.p.70 a další dvě chráničky, které 

bude možné využít pro plánované veřejné osvětlení.  

Na mostky přes oba potoky u rybníku Jindrák se nainstalovalo 

nové zábradlí a čela mostků dostala tolik potřebnou údržbu od 

Krajské správy a údržby silnic Vysočiny (KSUSV). Dále dále byl 

vyspraven průtah obcí a silnice směrem na Lysou, která dnes 

slouží našim občanům jako objízdná trasa na Chotěboř v době 

uzavírky v Rozsochatci. Při té příležitosti se opravil i propadlý 

chodník kolem rybníku Česalák. Budeme se snažit ještě v blízké 

budoucnosti o dosypání krajnic za Lysou směrem na Jilem, cesta 

je tam úzká a za deště jsou krajnice jedno bahno. Na křižovatce 

Horní Krupá – Lysá – Údolí, Zálesí bylo nainstalováno zrcadlo 

pro lepší viditelnost na směr Horní Krupá – Lysá.  

Během svého působení v úřadu jsem byl několikrát osloven, 

abychom jako obec „konečně něco udělali“ se zelení v zatáčce na 

hrázi u koupaliště. Zpravidla se tak dělo poté, co se kvůli špatné 

viditelnosti někdo málem střetl v zatáčce s jiným vozidlem. 

Rozhořčení se časem stupňovalo a je pravdou, že nikdo jiný, než 

majitel komunikace (tj. obec) s tím nemohl nic dělat. Je to místo, 

kde se dá jet velmi rychle a naše nečinnost by snadno mohla mít 
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pro někoho z místních fatální následky. Proto jsem rozhodl, že 

nebezpečný úsek prosvětlíme ihned.  

Také nás bude čekat probírka zeleně od vodárny Horní Krupá 

směrem k novému vrtu pod koupalištěm. Vykácíme staré třešně a 

vyřežou se spodní větve stromů na straně k poli, protože tudy 

povede přivaděč vody z vrtu do vodárny. Po výstavbě, která 

doufám proběhne po sklizni v příštím roce, máme v plánu vysadit 

alej nových třešní.   

V létě probíhalo jednání o výstavbě cesty Na dlouhých. Státní 

pozemkový úřad nechal vypracovat velmi kvalitní projekt, který 

počítá s asfaltovou komunikací o šířce 4 m (plus krajnice 2x 

0,5m), odvodňovacím korytem dimenzovaným na stoletou vodu a 

novou výsadbou podél cesty o délce cca 2 kilometry. V rámci 

stavby by bylo vytvořeno odvodnění, které by odklonilo velkou 

vodu od obce do louky směrem k areálu zemědělského družstva a 

také biokoridor, který by propojil cestu Na dlouhých s hrází 

rybníka Lyský. Jednání ovšem ztroskotalo na faktu, že při stavbě 

cesty bude nutné kácení v rozsahu cca 300 stromů (nové výsadby 

jsou plánovány ve stejném počtu) a dále na tom, že zástupci 

odboru životního prostředí MěÚ Havlíčkův Brod preferují cestu 

užší a s nezpevněným povrchem. Toto je naopak pro obec Horní 

Krupá nepřijatelná varianta, protože životnost takové cesty je 

v řádu týdnů. Přesvědčit jsme se o tom mohli nedávno mezi 

Zálesím a Čachotínem. Zde byla silnice opravena nezpevněným 

materiálem. Stačila jediná sklizeň kukuřice a cesta je zase ve 

stavu, v jakém byla před opravou. Jednání budou samozřejmě 

pokračovat, ale už teď je zřejmé, že se stavbou cesty Na dlouhých 

se nezačne dříve, než v roce 2026. 

Po celé léto až do poloviny října probíhala rekonstrukce hospody. 

Plán byl takový, že se zateplí strop, natáhne nová oddělená 

elektroinstalace, vytvoří samostatný vchod, přistaví vlastní toalety 

včetně jedné toalety pro invalidy, která v kulturním domě 

chyběla, vybourá se pouze svrchní beton a položí nová dlažba. 

Mělo se zachovat topení a všechny příčky.  V průběhu bouracích 

prací jsme ovšem zjistili, že spodní beton je v horším stavu, než 

jsme předpokládali, proto jsme operativně přešli na plán B a 
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rekonstrukce se musela provést ve větším rozsahu. Tím se 

samozřejmě posunul i termín dokončení. Podlahy jsme vybourali 

do hloubky 45 cm, za oběť padly i původní příčky, topení nahoru 

do úřadu a do sálu se už přes hospodu natahalo v mědi. 

V samotné hospodě je nyní topení podlahové, což má několik 

výhod hlavně do budoucna, až se bude uvažovat nad novým 

zdrojem vytápění. Všechny příčky jsou vyzděny nově, hospoda 

má svoje toalety, které lze otevřít na větší akce i z vestibulu. 

Všechny práce byly svěřeny řemeslníkům místním nebo 

z blízkého okolí. Na rekonstrukci se podílelo tolik lidí, že není 

reálné je zde všechny vyjmenovat. Chtěl bych jim všem touto 

cestou poděkovat za jejich píli a pečlivost, s jakou svoji práci 

odvedli. Výsledkem je krásný, útulný a funkční prostor, který si 

naše obec rozhodně zaslouží. Jste srdečně zváni, přijďte se 

podívat. 

Nový obchod mezitím neusnul. Dokončili jsme dokumentaci 

nutnou pro vypsání výběrového řízení na realizátora stavby, do 

Vánoc očekávám podepsanou smlouvu o dílo. Byla znovu 

vypsána stejná dotace, bohužel jsme ji ani na podruhé nezískali, 

předběhlo nás jisté velké zdravotnické středisko. Pakliže ale 

splníme všechny dotační podmínky v průběhu stavby, máme 

pořád šanci získat nějaké finance na konci roku 2025, kdy by 

měla být stavba dokončena. Uděláme, co bude v našil silách, aby 

to vyšlo.  

V Údolí probíhá rekonstrukce elektrického vedení a při té 

příležitosti probíhá výstavba nového veřejného osvětlení. Projekt 

by měl být hotov do konce listopadu. ČEZ už oznámil odstávku, 

kdy bude elektřina přepojena do nově vybudované sítě.  

Další podobnou akcí bude v blízké budoucnosti nahrazení 

elektrického vedení v Horní Krupé, od křižovatky mezi mostky u 

Jindráku směrem k bývalému obchodu a odtud směrem na Dolní 

Krupou. Od bývalého obchodu směrem k Dolní Krupé bude 

současně s přeložkou vybudováno nové veřejné osvětlení. Termín 

realizace mi zatím není znám, ale územní rozhodnutí už bylo 

vydáno. 
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Další přeložky elektrického vedení jsou v plánu, jedna z nich 

v budoucnu odstaví obecní úřad od stávajícího vedení obecního 

rozhlasu. Za tímto účelem již dnes testujeme aplikaci Munipolis, 

která by mohla v budoucnu pomoci šířit informace od vedení 

obce směrem k občanům. Kdo je nadšenec, může si aplikaci najít 

ve svém obchodě s aplikacemi (Google play, Apple store) a zkusit 

se zaregistrovat k naší obci už ve fázi testování.  

Do konce roku bychom ještě rádi rozšířili kapacitu sběrného 

hnízda o čtyři nová kontejnerová stání. Tím bychom mohli 

ponechat přes zimu k dispozici například kontejner na objemný 

odpad. V minulosti se stávalo, že se tento druh odpadu hromadil 

mezi ostatními kontejnery, což jen způsobovalo problémy a 

přidělávalo práci zaměstnanci obce. Stavební povolení už máme. 

Začátkem září přijel do obce jednatel společnosti Envys s. r. o., 

pan Ondřej Doležal, na diskusi ohledně možné výstavby větrné 

elektrárny v katastru naší obce. Své vystoupení pojal spíše jako 

představení společnosti Envys s. r. o. a komunitní energetiky 

obecně. Přítomní v sále, včetně mě samotného, však očekávali 

více konkrétní informace o plánovaném projektu a nepříliš 

souvislý projev přítomného jednatele společnosti Envys s. r. o. 

naše očekávání nenaplnil. Celá diskuse tak skončila fiaskem. To 

ovšem nic nemění na faktu, že komunitní energetika smysl má, 

dokáže nabídnout dlouhodobě levnou energii všem zúčastněným 

a obec by kromě levné energie získala i násobně větší roční 

příjem z elektrárny, než u komerčních řešení od konkurentů. O 

výhodnosti spolupráce svědčí mimo jiné i fakt, že se do projektu 

zapojuje stále více oslovených obcí. Projektu se nevzdáváme, 

levná energie pro všechna odběrná místa v katastru jsou pro nás 

prioritou a jednání budou pokračovat. Jestli se bude konat nějaké 

další setkání, pak bude celý projekt určitě prezentován mnohem 

srozumitelněji.   

Z proběhnuvších kulturních akcí bych rád zmínil sportovní 

odpoledne na sklonku prázdnin, za jehož organizaci patří dík 

mnoha lidem z řad zastupitelů, Církve bratrské a Českého svazu 

žen. Podařilo se nám trochu rozhýbat naše obyvatele a udělat 

radost nejmenším. Účast byla sice trochu slabší, o to více 
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z pohoštění zůstalo pro ty, co se sportovního odpoledne účastnili. 

Na příští rok jste samozřejmě srdečně zváni všichni. Kdo nebude 

sportovat, může fandit, popovídat si s ostatními a něco k tomu 

zakousnout. 

V den české státnosti 28. září proběhl po skončení voleb koncert 

dechového orchestru mladých Da Capo z Chotěbořské ZUŠ. 

Třicetihlavé hudební těleso odehrálo desítku skladeb tradiční 

české dechovky. Jejich výkon byl profesionální, byli skvěle 

sehraní, obecenstvo v sále bylo spokojeno a následovalo několik 

přídavků. Účast nebyla vysoká, nejspíš to bylo dáno špatným 

počasím. 

Jestli jste čekali informaci, kterou jste tu nenašli, volejte nebo 

pište a ptejte se. Kontakty na nás naleznete na stránkách obce. 

 

Jaroslav Čáp, starosta 

 

 
 

 

 

Chutí, vůní, hmatem, sluchem… a nezakopnout 
 

Podzim je v plném proudu a to znamená, že se rozeběhl další 

ročník kroužku Slunečnice. Letos se do kroužku přihlásilo nejvíce 

dětí mezi první a třetí třídou. A tak jsme se s kamarádkou Miriam 

rozhodli, že co nejvíce přizpůsobíme program kroužku věku dětí. 

Letos tedy budeme především hledat, ochutnávat, prohmatávat, 

poslouchat... krajinu kolem sebe. Možná máte rádi vůni podzimu, 

když tleje listí a snoubí se s vlhkým vzduchem. Nebo se 

zakousnete do jablka, které jen tak leží podél cesty (vlastně si 

kladu otázku, proč dostupné ovoce prodávají v obchodech, když 

ho je všude dostatek). Nebo se snažíte podle zpěvu ptáků poznat 

„zpěváčky“. Nebo v zimě, když jdete večer směrem na Olešnou, 
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velmi často slyšíte houkání sovy. Víte, jaký je to druh? Možná to 

děti z kroužku zjistí a pak vám to poví. Jisté je, že jestli nás něco s 

dětstvím poutá především, pak jsou to smyslové vjemy. Dodnes se 

ihned vrátím zpátky do dětství, když ochutnám hrušku jakoby z 

naší bývalé zahrady, pohladím koně na nozdrách nebo přivoním k 

senu. A nebo když vidím načervenalou trochu sprašovou půdu v 

krajině mého dětství (v okolí Kouřimi a Kostelce nad Černými 

lesy). Takové zážitky jsou jako kolíčky, které udržují vzpomínky 

a ty z lidské mysli jen tak nezmizí. A my na Slunečnici doufáme, 

že podobné zážitky se neztratí ani z paměti dětí, zvláště když 

budeme letos ohmatávat, ochutnávat, poslouchat... okolí naší 

vesnice. Chtěli byste nám vyprávět nějaký svůj příběh z dětství, 

který je spojen s přírodou, ve které žijeme? Příběh může být 

napínavý, veselý, strašidelný, nebo jednoduše ten váš. Můžete 

nám ho napsat a nebo nám ho přijít na kroužek vyprávět. A třeba 

tam spolu vyrazíme na procházku. Každý pátek od 15.h. 

 

David Šorm a Miriam Farková 
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ČISTÝ VEMDEJ 

 

Určitě jste si všimli, že letos na jaře byl Vemdej dočasně uzavřen. 

Poslední dobou se z něj stávala skládka různého odpadu. Toto 

uzavření pohnulo mnohými z nás. Začali jsme uvažovat, jak to 

udělat, aby mohl dál sloužit původní myšlence sousedské výměny 

a abychom eliminovali nevhodné chování. 

Protože jsem byla u vzniku permanentního swapového obchodu v 

Chotěboři, věděla jsem, že tato myšlenka má velký potenciál a i u 

nás může fungovat. Mluvili jsme tedy s členy Vemdej týmu o 

tom, jak ho pojmout nově. Proto vznikla myšlenka ČISTÉHO 

VEMDEJE. 

Rozhodli jsme se prostor zvelebit, aby působil hezky a dobře se 

udržoval. Jsme vděční vedení obce za novou dlažbu a za opravené 

a nově natřené regály. Protože jsme chtěli rozšířit sortiment o 

textil, přibyly sem i stojany na oblečení. 

Aby Vemdej zůstával čistý, je potřeba, aby se o něj někdo denně 

staral a vytřídil nevhodné věci. Stálý dozor, jako v chotěbořském 

swapovém obchodě, nejsme v rámci dobrovolnictví schopni 

zajistit. Navíc chceme důvěřovat návštěvníkům, že se tu budou 

chovat čistotně a nebudou nosit rozbité věci, které můžou 

pohodlně dovézt na náš sběrný dvůr. Stanovili jsme odemykací 

dobu, aby prostor nezůstával přes noc terčem vandalismu. Moc 

rádi bychom do budoucna odemykali každý den. Proto jsme 

otevření dalším dobrovolníkům, kteří mají, jako my, na srdci 

opětovné využívání nepotřebných věcí a snižování odpadu. 

Toto téma je ve společnosti stále více důležité a mnoho obcí ho 

začíná řešit. U nás to přitom funguje už mnoho let. Proto chci na 

tomto místě poděkovat paní Vojákové, která s nápadem kdysi 

přišla. A my moc doufáme, že se nám všem v obci podaří prostor 

Vemdeje udržovat čistý a kultivovaný. 
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Pokud máte zájem sledovat dění ve Vemdeji, přidejte se k naší 

WhatsAppové skupině. 

https://chat.whatsapp.com/IhFr4fmE4mULxbpKvq8wRW 

 

 
Za Vemdej tým Hana Vondráčková 

(další členové týmu: Katka Trachtulcová, Drahuška Beranová a 

Alena Popková) 

 

 

 
 

https://chat.whatsapp.com/IhFr4fmE4mULxbpKvq8wRW
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Podzimní zprávičky ze školky 

 
V září jsme se sešli v trošku pozměněné sestavě. Do 

zaslouženého odpočinku odešla dlouholetá pracovnice školky 

p. Hana Jelínková…naše Hanička, dobrá duše celé školky. 

Touto cestou mi dovolte jí ještě jednou poděkovat za všechny 

děti, které školkou v Horní Krupé prošly. 

V Beruškách se nám sešla třída hodně malých dětí a díky tomu 

byl začátek trošku náročnější, ale vypadá to, že vše je na dobré 

cestě a slziček je míň a míň ☺. Berušky už zvládly malování, 

počítání, cvičení, zpívání, naprogramování robotické 

včelky,…. no je toho spousta….dokonce navštívily pohádku ve 

třídě Pastelek. 

 

 

               
 

 

V Pastelkách jsme od září také nelenili. Poznali jsme jaké to je 

ve školce, doma, jaká je vesnice a město, snažili jsme se 

zorientovat v mapě. Vydali jsme se pozorovat podzimní počasí 

do lesa a cestou pozorovali mraky. Navštívili jsme Ekocentrum 

Chaloupky- program „Živáčkové na zahradě“, takže už víme, 

jací živočichové se mohou v zahradě vyskytovat, čím nám jsou 

užiteční. Prozkoumali jsme pestrý život v kompostu. Poznali 

jsme různé typy ptačích budek, hmyzích domků, květinových 

záhonů a dalších prvků, které volně žijící živočichy do zahrady 

nalákají. 
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Společně jsme se všichni sešli na Jablíčkové slavnosti u 

Berušek. Přestože nám počasí nepřálo a navzdory všem 

předpovědím pršelo a pršelo, byla rodičů, dětí, babiček, 

sourozenců a kamarádů plná školka. Po splnění jablíčkových 

úkolů nás čekalo sladké jablíčkové mlsání, které jsme ve 

spolupráci s rodiči pro děti přichystali. Jablíčkové koblížky, 

taštičky, buchtičky, záviny, dortíky, křížaly, mošty,…. Celá 

školka voněla po jablíčkách. Ještě jednou děkujeme všem za 

krásné odpoledne☺ 

 

Helena Jehličková, ředitelka MŠ 
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Myslivost v krupských lesích a hájích 
 

Vážení spoluobčané, někteří lidé vnímají myslivce jako 

důležité ochránce přírody, kteří pomáhají udržovat zdravý 

ekosystém a přispívají k ochraně zvěře. Jiní lidé jsou však 

kritičtí vůči myslivosti, vnímají ji jako kratochvíli nebo jako 

aktivitu, která je zbytečná či dokonce škodlivá. V našem 

mysliveckém spolku debatujeme oba proudy. Věnujeme 

pozornost tomu, co nejvíce trápí veřejnost v naší honitbě a co 

především potřebuje od nás. Je to rozhodně obnova lesních 

porostů po kůrovcové kalamitě a společensko-kulturní aktivita. 

Naše hlavní priorita je kontrola a regulace stavů spárkaté zvěře, 

abychom minimalizovali negativní dopady nadměrného 

množství zvěře na lesních a zemědělských pozemcích. V naší 

honitbě se ze spárkaté zvěře pravidelně vyskytuje zvěř srnčí, 

zvěř černá a zvěř dančí. Zvěř jelení se u nás takřka 

nevyskytuje, čas od času přejde přes naši honitbu.  

S mysliveckým hospodářem jsme mezi lety 2022 a 2023 

meziročně zvedli požadovaný plán lovu srnčí zvěře na 2,5 

násobek tak, abychom zajistili plynulé snižování početních 

stavů. A k tomu nastavili jednoduchá pravidla, aby byl plán 

lovu dosažitelný. Jenom pro představu, lov srnčí zvěře + 

zdokumentovaný úhyn (zpravidla na silnicích) činil v roce 

2023 – 111 ks srnčí zvěře. Stejný plán je stanoven na rok 2024. 

Dančí zvěř není v naší honitbě normována, tudíž můžeme 

neomezeně lovit zvěř do stáří dvou let. Tomuto lovu se pečlivě 

věnujeme. Výsledkem této práce není jenom snižování 

početních stavů, a tím pádem ochrana lesního ekosystému, ale 

také získaná povolenka k lovu dvou samců starších tří let. Tu 

vydává na žádost spolku Odbor životního prostředí 

v Havlíčkově Brodě. Lov divočáků je obtížnější disciplína. 

Divoká prasata se neustále přizpůsobují novým podmínkám a 

jejich lov je čím dál složitější. Dnes prakticky nelze ulovit 

divočáka s běžnou denní optikou, a to ani „při měsíčku“. Je 



13 

nezbytné pořídit nákladné noční pozorování do ruky na 

obeznávání zvěře a zároveň na flintu. Divočáci neustále mění 

své návyky a chování, proto je lovec musí aktivně hledat. Ve 

svém volném čase, po nocích. Přesto se můžeme pochlubit, že 

v roce 2023 se v našem spolku podařilo ulovit 65 ks divočáků, 

což je 27 ks nad pětiletý průměr. 

Díky aktivnímu lovu lišek je v naší honitbě vidět zvyšující se 

populace zajíců. Ta již místy dosáhla úrovně nosné kapacity 

prostředí. Po dlouhých letech tak přistupujeme k jejich lovu, 

zejména na lesních pozemcích, kde zajíci způsobují škody 

okusem na mladém porostu. Nově se vyskytující je vlk obecný. 

Na jaře 2024 vypouštěli ochránci přírody v Železných horách 

smečku pěti vlků, kteří byli pozorování i v naší honitbě. Mezi 

další zajímavé druhy zvěře, se kterými se zde můžete setkat, je 

například bobr evropský nebo orel mořský. 

Kromě ochrany zemědělských a lesních porostů se aktivně 

zaměřujeme na ochranu zvěře. Nejvíce ohrožená je mladá srnčí 

zvěř, která ještě nedokáže uniknout širokému záběru žacích 

strojů. Úspěch záchrany mladých srnčat však přímo úměrně 

závisí na množství jetelo-travních porostů a termínu seče. 

Některé roky jsme úspěšnější, jiné roky méně. Lokalitu sečí se 

dozvídáme zpravidla den dopředu podle počasí. Ráno je 

potřeba brzy vstát a do 7 h porosty projít. V hustém, těžkém, 

mokrém a po kolona vysokém porostu jetelovin a travin. 

Výsledek však stojí za to a každé zachráněné srnče je odměnou 

za jistou nepohodu. Pokud by někdo z občanů chtěl pomoci při 

hledání srnčat při „seno-sečích“, ozvěte se mysliveckému 

hospodáři (Jan Votava), nebo mně. Každá pomoc se počítá. 

Chtěli bychom být v našem úsilí ještě úspěšnější, proto 

uvažujeme o použití dronů s moderním termo-detekčním 

systémem. Celá sestava je poměrně drahá (cca čtvrt milionu 

korun), použitelná jen pár dní v roce s nutností pilotních 

zkoušek. Přesto hledáme zdroje, jak daný záměr 

spolufinancovat. 
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Mezi další myslivecké aktivity patří péče o zvěř, přikrmování 

zvěře v době nouze, budování napajedel, zásypů pro hrabavé 

ptactvo, krmelečky pro zajíce a podobně. 

 

 

                           
 

Myslivecký spolek Krupá se také zapojuje do společensko-

kulturních akcí. V měsíci červnu podporujeme dětský den 

formou naučného stanoviště a dětské střelnice. Na začátku září 

pořádáme pro širokou veřejnost oblíbené zvěřinové hody. I 

přes letošní nepříznivé počasí byla účast hojná. Všem, kteří nás 

přišli podpořit, bych rád poděkoval. Je to pro nás závazek, že i 

přes nepřízeň počasí je akce zajímavá a má smysl v ní 

pokračovat. V měsíci listopadu (letos 9.11.2024) pořádáme 

taneční Hubertskou zábavu. Těšit se můžete na bohatou 

tombolu a něco dobrého z myslivecké kuchyně. V zimních 

měsících, když je sněhová pokrývka, pořádáme procházku 

s myslivcem, kde se děti, ale i dospělí mohou dozvědět více o 

zvěři, která žije v našem okolí. 

Všechny zmíněné myslivecké aktivity jsou náročné na čas. 

Proto bych rád poděkoval všem aktivním členům našeho 

spolku za jejich osobní přínos. Snažíme se plnit naše 

povinnosti, jak jen nám to osobní čas umožňuje. Nikdo z nás 
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nemůže být v lese 24h/7d v týdnu. Přes tuto veškerou snahu 

budou i v budoucnu vznikat jisté škody zvěří na lesním a 

zemědělském porostu. Dokud bude v naší honitbě nějaká zvěř, 

budou vznikat škody. Jde pouze jen o to, aby škody byly 

únosné. Budete-li mít zkrátka informaci, že bychom někde 

měli zasáhnout, dejte prosím co nejdříve vědět. Každý člen MS 

Krupá má přidělen svůj úsek a je v něm garantem. Bude-li mít 

tu správnou informaci, může neprodleně zjednat nápravu. 

Proto, prosím, veďme dialog dříve, než se z malé škody stane 

ta velká. 

Na závěr si dovolím připojit informaci, že bychom rádi rozšířili 

řady honců. Pokud by měl někdo zájem aktivně se připojit jako 

honec na společných akcích, neváhejte se ozvat. 

Vážení spoluobčané, těším se s vámi na viděnou – třeba na 

Hubertské zábavě 9.11.2024! 

 

Zdeněk Krédl ml., předseda MS Krupá 
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Olympijské klání na hornokrupské návsi 

 
Na letošní rok připadlo konání letních olympijských her, 

jejichž hostitelem byla francouzská Paříž. Takže téma pro 

dětský den bylo snadné odvodit. Pro děti jsme 1. června 

uspořádaly Letní olympijské klání Horní Krupá. 

Na celou organizaci jsme ani tentokrát nebyly ve Svazu žen 

samy. Kromě mysliveckého spolku, který nám pomáhá 

každým rokem, nám tentokráte pomocnou ruku nabídly i paní 

učitelky z mateřské školky a mládež ze Sboru církve bratrské. 

Společně jsme tedy připravili 10 disciplín, více či méně 

podobných těm opravdovým.  

Zahájení bylo v pravém olympijském duchu. Nejprve zazněla 

hymna, poté k přítomným sportovcům promluvily olympijské 

bohyně a sportovci z mateřské školky přednesly společně 

naučenou básničku. Tou dobou už do Horní Krupé dorazil i 

olympijský oheň, který štafetou přinesly mladé běžkyně. 

Olympijské klání na návsi a na zahradě mateřské školky 

začalo.   
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Soutěžilo se v házení kruhů, chůzi na chůdách, střelbě, ve 

skoku do dálky, v chůzi po balančním laně, basketbalu, v jízdě 

zručnosti, hodu oštěpem, vzpírání a ve zdolání překážkové 

dráhy. Výkony všech sportovců byly jedinečné. Proto se není 

čemu divit, že jsme rozdaly více než sto zlatých medailí a 

drobné občerstvení k tomu. Na zahradě školky se pak sportovci 

mohli vyfotit na stupních vítězů v připraveném fotokoutku. 

Na konci letních prázdnin jsme ještě pomáhaly zabavit 

nejmenší účastníky Rozloučení s prázdninami, které druhým 

rokem uspořádala obec.  Tím ale výčet aktivit Svazu žen 

nekončí. 

Na 1. listopad jsme do naší obce pozvaly ochotnický soubor 

BEZCHIBI z Brtnice. Už se moc těšíme na komedii 

Nájemníci, která prý 1 hodinu a 45 minut nedá vydechnout 

našim bránicím. Je vědecky prokázáno, že smích posiluje 

imunitu, potlačuje stres a čistí plíce. Přijďte si tedy pro dávku 

zdraví. Vstupné bude dobrovolné. 

1. prosince se také přidáme k oslavám rozsvícení vánočního 

stromu na návsi. Pro všechny příchozí připravíme chutný punč, 

svařené víno nebo horký čaj a upečeme nějaké cukroví. 

Budeme moc rády, pokud se připojíte i vy a donesete něco 

malého k zakousnutí, aby se nám společná 1. adventní neděle 

vydařila. 

 

za ČSŽ Horní Krupá Klára Lacinová 
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♣  ♣  ♣ ♣  ♣ 

 

Společenská kronika 
za období od posledního vydání Krupských střípků 

 
 
 

Narodily se tyto děti: 
 
Viktor Piskač, Horní Krupá 
Štěpánka Štěpánová, Horní Krupá 
Nátálie Zemanová, Horní Krupá 
 
 

                    Blahopřejeme a radujeme se z Vašeho dítěte. 
 

 

 

 

♣  ♣  ♣ ♣  ♣ 

 

 

Zemřeli: 
 
Eva Jindrová, Horní Krupá 
Jaroslava Popková, Horní Krupá 

 
                                     Vzpomínáme spolu s Vámi. 

 
♣  ♣  ♣ ♣  ♣ 
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Časopis je zapsán do evidence periodického tisku u MK ČR  
a bylo mu přiděleno evidenční číslo: MK ČR E 19537. 
Písemné příspěvky posílejte na OÚ Horní Krupá, 580 01 nebo 
e-mailem obec@hornikrupa.cz.   
Telefonické dotazy a připomínky na tel. čísle 569 436 145,  
725 101 163. 
Distribuováno zdarma do všech schránek. Pokud jste časopis 
nedostali, přihlaste se na OÚ, kde je k dispozici. 
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